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2 Whereupon, 

3 HE.'RBERT NLA.NELL 

4 was called as a witness and, having'been first duly.sworn, 

5 was examined and testified as follows:-.· 

6 Mr. Goldsmith.· Will you please state your name and 

7 occupation for the record~ 

8 M:r. Manell. I am Heibert Manell, Staff Officer of th~ I 
I 

9 CIA. 
. I 

I 

I 

10 Mr. Golds~ith. How long have you be~n with the CIA? 

11 Mr. Manell. Twenty-seven years. 

12 Mr. · Go:Ldsmi th. ·Mr. JYlanell, hav·e you read the letter 

'I .13 II 
I 

1-1. 1 

I 
dated M~rch 23, 1978, from the acting DCI to the Chairman ofl 

the committee?· 
i 

lS i 
I 
I 

16 1 

.17 I 
I 
! 

18 

19 

20 

21 

t1r • · ManeH 1 . I have. 

Mr. Goldsmith. Do you understand ttat letter? 

Mr. Manell. I do. 

Mr. Goldsmith. 

the witness ~as a right to .receive a c6py of the deposition 

that he gives to the committee. However, by ~irtue of the 
. . 

arrangement that we have worked out with the ..n.gency, the 

. 22 'II i Agency has asked us to obtain a waiver'from each witness, 

~3 
I 
I 
t 

l 
from each Ag~ncy witness, a waiver of the right specifically 

24 I 
l 

to receive the transcript. You may have access to it to 
l 

")C: n ... ~ ,, 
jl 

!I 
ll 

it for accuracy, but you may not have t~e·right to actually 

... 
ll 
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receive it. That is to say; we are asking you to waive the 

right to receive the transcript. 

Are ybu ~illing to waive that right? 

Mr. Manell. Do I h~ve to waive that right? 

Mr. Goldsmith. Absolutely not. However, if you do 

not waive-the r~ght, we will not have the deposition. 

Mr. Mahell. I will waive the right, then. 

Mr. Goldsmith. You are testifying here today without 

subpoena and freely? 

Mr. Manell. I am. 

Mr. Goldsmith. For purposes of background, the co.mmitt1e 

is mandated to investigate the assassination of the PresidentJ 

who did it, was there a conspiracy and to evaluate the per-

formance of the investigative agencies, specifically the CIA 

and the FBI. Do you understand that? 

Mr. Manell. Yes. 

~r. G6ldsmith. Were you located in Mexico City in 

1963? 

·Mr. Mariell. I was. 

~1.r. Goldsmith. What was your position at that time? 

r-1r. Manell. I was head of fhe Soviet section of the 

station, of the CIA station in Mexico City. 

I 
i 
I 
I 
I 
I 
I 
I 

Mr. Goldsmith. What wei~ your general 
I 

responsibilities?! 

Mr. Manel1. My responsibilities were basically two-

fold; one beirig counterintelligence monitoring and to negate 

I 
I 

I 
i 
I 

I 
I 

1/( I 
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I 
I 

the activities of the Sovie.ts.~ -secondly, to attempt to 

2. ~ecr~it Soviets. 

3 Mr. Goldsmith. Were you involved in any of the sur-

4 veillance operations that were mounted against the Soviets? 

5 By surveillance, I·mean the tap op~ration and the photo-

6 surveillance operation of· 'the Soviet Embassy compound .. 

7 Mr. Manell. 'I was not personally involved.· 

8 Mr. Goldsmith. You just received the information 

9 that came from that operation? 

I 
10 I 

i Mr. Manell. Yes. 
I. 
I 

I 
11 Mr. Goldsmith. Before we ·get into more detail·, who 

12 was 

131! 

the station chief in 1963? 

I 
iJ I ; 

lS 

16 

17 

1a 

19 

20 

21 

22 II 
I 

~3 
I 
i 

I 
24 I 

! 
")C: I ....... ,, 

II 

!I 
II 
II 

Mr. Manell. Win Scott. 

Mr. Goldsmith. Was Ann Goodpasture an employee of the .
1 

station also? 

Mri Martell. She was. 

Mr .. Goldsmith. What were her station responsibilities? 

Mr. Manell. ~he had many responsibilities. Th~t 

included being ari assistant to the chief of station. She 

~as also a p~rsori who had some. type of responsib~lit~. for 

collectirt<{ the photos· that we obti:dned of Soviet Embassy 

activity, and I think she was also involved to some extent 

in the telephone ~ap operations ~hat we conducted against 

the Soviets in Mexico City. 

Mr. Goldsmith. Is- it fa{:~, to say_ she. ~.vas TVin Scott's 

I 
i 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
! 
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ri~ht-hand pe~son? 

·Mr. Manell. That-is a question of definition there~. an 

I don't think it is a fair· question • 

. ~1r. Goldsmith~·. 

relationship with Mr. Scott? . 

Mr. M.anell. ·.she certain.ly did • 

·I'-1r. Goldsmith. Did he rely on her a lot? 

Mr .. I'!lanell. They reiied on mar;y of us quite a bit. 

Mr. Golds~ith. Did he rely on Ann Goo~pasture a ·lot? 

· .Mr. Mahell. ·· Yes, he did .. 

Mr. Goldsmith. You mentioned Miss Goodpasture was 

involved in some way_in the photo-surveillance operation. 

Mr~ Manell. That is right. 

Mr. Goldsmith. What was the extent of her responsi-

bilities? 
. . 

Mr. Manell. I can~t:really define it too well at this 

distance in time. I don't know whether she actually managed 

.the ~eooie who took the photographs. That might have been 

her responsibility. It might ha~e been someone else's. · 

But she certainly did handle _the finished product at. the 

station:. : · 

·.· 
.. ~ 

Hr ~ Goldsmith. By handling,: you mean she revie\-;red the 

photographic tapes? 

Mr. Manell. That is· right. 
··· ... 

. _.../ Mr .. Goldsmith. After that operation, what was her 
•, 

.• TOP SECRET mt 5095_5 Docld: 32277220 P:age 7 

I 
! . 

l 
I 

I 
I 
i 
I 
I 
I 

I 
I 
I 
I 
I 
I 

I 



' .· 
' ' , _ _, 

··· ... 

,'· 

NW 50955 

T SECR 
6 

responsibility? 

2 Mr. Manell. I can't really tell you. r·can't remember 

3 whether it was her or someone else. She might have been an 

4 alternate officer in that type of support operation. I don't 

5 think she was the principal. I am not sure. 

6 Mr. Goldsmith. Do you knm:v whether Tom Keenan was the 

7 principal? 

8 Mr. Manell. At one time, I think he'was. 

9 Mr. Goldsmith. Was Ann the person who brought the 

10 transcript into the station? 

'Mr. Manell. At times~ yes, !_believe she-did_, but I 

12 am not' entir-ely sure. Tom did that also, and 

13 also did that. 

Mr. Golds~ith. Before we proceed, I guess there is one 

15 othe~ question I should ask you. 

16 Has anybne from the CIA contacted you in any way in 

. 17 reference to your testimony before the COITh'Tiittee today- or ln 

18 reference to the interview that you gave us about- a mo-nth ago?, 

19 Mr. Manell ·. Yes. I was contacted, by legal counsel,_ 

20 who gave me advic~ to be absolutely forthcoming in my 

21 testimony; and he s~id exactly what your lett~r sayshere; 

22 II 
I that the secrecy a·greement is· waived for this day's session. 

·Mr. Goldsmith. Any other contact? 

24 
J:vlr. Manell.· No. 

Mr~ Goldsmith. I also take it that during the h~lf 
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l 
I 

hou~ lunch break since your wife tes~ified this morning, 

2 you did not discuss the substance of this in any way? 

3 Mr. Manell. Just briefly. In no significant way: 

4 Mr.· Goldsmith. Did you discuss the questions that 

5 were going to be asked in any way? 

6 Mr. Manell. No. 

7 Mr. Goldsmith. With regard to the telephone tap opera-

8 tion, approximately how many phones were tapped? I 
I 

9 Mr. Manell. I can't recall, but we had telephone tappe4 

10 1n the Soviet Embassy at their commercial section, their I 

12 

'19 

20 

21 

consular section, the embassy proper, and their military 

attache office. 

Mr; Goldsmith. ~hat is what was referred to as their 

liaison operation; is that correct? 

Mr. Manell. Yes, it was~ 

Mr. Goldsmith. There was a unilateral operation? 

Mr. Manell. Yes, there was. 

Mr. · G6ldsmi th. Did'that c6ver a different phone? 

Mr. Manell. My rec6llection is bad on that. I 

believe that the unilateral telephone taps ~ere placed 

exclusively oh the residences of Soviet officials. That is 

my recollection. 

Mr .. Goldsmith. Was the coverage constant with regard 

to these. telephone taps? 

I 
I 
i 

I 
I 

I 
I 
I 
I 
I 
I 

Mr. Manell. The coverage was constant within the embas~y, 
i 
I 
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except I think that from time to time~ we might have taken 

one tap off one line ahd put it on another. A~ far as th~ 

-unilateral tAps, they were- not constant. They. were placed on 

_an individual for a lengtp of time to gain informa_tion. ~J:?o~t, . 

him, his habits, h~s fami~y~ his contadts, and then taken-bff 

and placed on someone else. 

Mr. Golds~ith. -Sy constant, what I mean is while the 

tap was in operation on a particular phone, it was con- I 
I 

I 

I 

stantly in effect? Whenever the phone call came in the tap 

~ould be triggered? 

Who made the policy decision as· to ~hicJ 
Mr. -Manell. Indeed. 

Mr. Goldsmith. 

phone~ would be covered? 

Mr. Manell. Well, it was basic practice ~hat all of th 

·phones that we did ha~e covered in the· embassy were just 

covered naturally and normally because that is what we 

wanted to have reporting on. As f~r as changing from one 

line to another, it would havebe'en a mutual agreement between . - . ·- I 
myself and Win Scott, or lVin might have decided to change a 1 

i 
I. 
I 
I 

line. 

Mr. GoldSmith. When were the people actually involved 
I 
I 

in the opera.'tid'n its-elf,- 'I'dm _K'ee~an~, L-----:-------' c.;oodpasture 1 

I 
I Hr. I!ian·ell ~ Tom :K~eria~ -:r ,(-~on' t .think was ev·er ir.volved i 

involved in tho~e ~yRes of policy d~c~~ions?. 

..,c; h ' . . 
-~- 11 in that pcil1_cy d_ecis1on. ·r dori' believe 

I 

!l 
!1. 

' : •, . '---------' 

r-. 

II 
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involved. either . As far as Annie, I a_m ·not sure, but ·I 

doubt that she -- she could have been · invol v·ed :in making. a • 
;_, 

suggestion like .that, ~e~~. 

Mr. Gold~mith~ With reg~rd to th~ tap op~ration, what . . 
.. ' 

product did you actually receive? In other words, what was 

the take ·from that dp~rati~h·?· ': ·.·; 

Mr.·.Manell. Well, the fake was both in Spanish and 

Russian. Russian when a· Soviet communicated with·anOther· .I 
I 

~ovi~t in another part of the embass~, or a Soviet at his I 

. residence or soinewhere outs~de the embapsy' co~unlcated. with 

· someone inside· the embassy. 'The 'Spanish product "Jas ,· 6f '· 

course, when a·native called in to the embassy or when an 

official called out. 

14 -'! .. i. Mr~ Goldsmith. You ~ould get, in effect, a Russiah tap~ . 

LS I 
. I 

! 
16 I 

17
1 

. ·I 
· 1a · 

19 

20 

.21 

or a Spanish tape of a particular conversation? 

Mr .. M~nell. That is right. 

Mr. toldsmith. What ~ould be done with th~ tape? 

Mr. Manell. It was first reviewed by my wife --

Mr. Goldsmith. Before that, it would be transcribed, 

would it not? 

r1r. Manell. It would be transcribed first in Spanish. 

22.r ·The Russian lahgbage portions were indicat~d so that our 
I 

.~3 I 

I 
24 1 

I ..,c: n 
,_...., It 

II 

!I 
!I 
II 

Russian language transcribers would.transcribe '-1-l L... At one 

time we had a transcriber ln the embassy proper in our.sta-

tion to transcribe it. After that man's debarture, I believe 

Docld:32277220 Page 11 
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I 
I 

that all Russian language translations were done outside th~ 

2 embassy. 

3 Mr. Goldsmith.. Were the transcripts that you rec~ived 

4 literal translations or transcriptions? 

5 Mr. Manell. They were Supposed to be literal, but I am 

· .6 · sure that s.hortcuts were taken vvhen a non:....essential or· unin- . 

7· teresting·conversation took place, but each conversation had 

8- to be transcribed. 

9 Mr. Goldsmith. Where would the transcript be filed 
I 
I 

10 i after being reviewed? 
I . 
I 

Mr. Man~ll. They would be filed ln our office, in our 

re'gistry. 12 

II 13 ,, Mr. Goldsmith. ~·.Jould any of the transcripts be seht to 

I 
14 ! 

I 
·CIA headquarters? 

15 i 
I 

I 
Jl.fr. Jl-1anell. Rarely. 

! 
16 I 

I 
I 

Mr. Goldsmith. Everituaily, were the transcripts taken 
I 

.17 I 
I from Mexico City station and sent to headauarters? 

.. ! 
18. Mr. Manell. R~rely. It would only happen ~f there 

19 was a rather important and 'interestin<;r excerpt that we thought I 
20 i 

.l h.eadquarters_needed or headquarters would have asked for. 

21 Mr. Goldsmith. As a m~tter of rciutine, they would not? 1· 
. I 

I 22 II 
I 
'i 

"'3 'I 

Mr. Manell. As a matter of routine, they certainly were! 

• 1 ·not sent to headquarters.· 

24 l - " 
1 

Mr. Goldsmith. :t_n speakL1g of· .files,. what 
..,~:; h 
,_..,.. If 

II 

!I 
il 
II 

attitud~ did-~id Scott have towards· file~~ 

' .. 
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Mr. Manell. His attitude was that most everything 

11 

,,.,..-··-... 2 should be .kept, recorded, filed, crossfiled, indexed. He had 

3 a pench~rit for having materials that some of us consideied 

4 even unimportant be filed. His was the most complete 

5 registry, probably, anywhere in the world, outside of head-

6 quarters.' 

7 Mr. Goldsmith. Have you served at other stations so 

8 that you could make that comparison? 

9 Mr. Manell. Yes, I have~ 

10 Mr. Goldsmith. As station chief, was Scott very compe-

11 tent and demanding? 

12 

II 13 I~ 
Mr. Manell. He was both. 

Mr. Goldsmith. Approximately how much time would pass 

I 
14 ! 

i 
from the moment that an intercept came in until a trans-

l 
15 cript was received? 

16 Mr. ~anell. I can't recall exactly right now, but I 

.17 would imaging possibly two, three, four days at most. 

1a Mr. Goldsmith. It might take somewhat longer if it 

19 needed to be translated from Russ·ian into English? 

20 Mr. Manell. Yes. The transcript would then go out 

21 with the original tape to our transcriber. 

22 II 
I Mr. Goldsmith. With regard to the photo~surveillance 

";3 
operation, who regularly reviewed the photographs that carne 

24 in? 

.,c: I 
,..,~ tt 

II 

!I 
!I 
II 

Mr. Manell. Annie Goodpasture. 

NW .5095.5 Docid: :32277220 Page 1:3 TOP SECRET 



,--··-... 

I. 

. . ... / 

Ntl 50955 

:I 
TOP·SECR 

12 

I 
I 

Mr. Goldsmith. Stepping back for a moment, after the 

2 
. . . 

transcript came in, who reviewed those a·t first, t,vhen they · 

3 came in? 

4 Mr. Manell. I fhink Annie always took an interest ~n 

5 readifig the trans~ripts,·but the abtual responsibility for 

'6 reading, analyzing the transcript at the early point of my 

7 stay in Mexicio was the re~ponsibility of ~y.wife, Barbara 

8 ManelL I 
. I 

9 r-1r. Goldsmith. I should indicate that we are always I 

10 going to be discussing 1963 unless I mention to the contrary. 

11 So .your wife·. wo~ld read the transcripts. Would she 

12 

13 ·I 
II 

decide to whom they would be rquted? 

Hr. J'.1anell. ·Yes, she ·would, and I would also ... But it 

I 
i.! I 

I 
was he~ primary ~esponsibility to do that. 

. . - . . . 

15 I 
I 

I 
· :Mr. Goldsm.i th. Now on the photos, "~Arho would revie1,v 

I 

16 i 
I 
I 

i 
them 'lvhen they came in? 

ii .1 Mr. Manell ~. Annie Goodpasture would. r,ev~e'ltl them. I 

18 
! 

might make merition, though, with regard to the review o£ 

telephone tap transcripts, I believe, and I certainly 

remember,. .that before the assassination qf President Kennedy . . . . 

2 i . . . . . . > ~ . . . ' ' .· .. ~ . . .. ~· . ' ' '· 
and certainly· during the. period of' the ra·tter part of .fhe 

I 
I . 22 II 

I summer of 1963, my v.Jife \vas rioe working eight' hours a day and I 
I 

:: I 
not coming in every day necessarily into.the office.· 

.! 
..,c: ' 
~- tt 

!I 
ll 
II 

Iloc~d:32277220 

·' 
Mr. Goldsmith. t·Jhy ·do you h1a.l:e mention of that? 

. . 
Jl.1r. r1anell . Because you asked the question of who 
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20 I 
21 

22. II 
I 

';3 
I 
I 
I 

I 
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13 

re~ularly.r~viewed th~ transcripts. .. '; ' 
In _that cas~~ I ~ould 

' ' . ' 
revie\v them. 

Mr. Goldsmith.• ··'I'hat:-~wa-~. ~Y next_que~tion; TtJho would 
::. ··' .. 

review them.in your absence. 

Mr . . Hanel} . 
.... '.:·, 

- ' 

Mr~ Goldsmith. Would those transc~ipts.be reViewed in 

chronolo~ic~l order? 

Mr. rJI,anell. Most likely. 

.. Mr. Goldsmith. How many hours a· day was your wif'e 

Mr. Man~ll. tiuring parts of the tour in Mexico, she 

_worked eight hours a day-. At times, less than that. 

Mr. Goldsmith. Specifically the period of ·late summ~r 

1963; early _fall? 

Mr. Manell. I can't re~all exactly, and I haven't dis-

cussed this with her and I don't know ~hat her recollection 

is·. But I krtow she was not working· regularly .during.·August 

and September_of that year. 

l'1r. Goldsmith. When you :say she was not working regu~ 

larly, do you.mean she was ·not coming in every day or that 

she was corning in every day but not wo'rking eight hours? 

Mr ~ J.-ianell·. It was that she. did not. work eigl;lt hour.s. 

I 
I 

I 
I 

I 
I 
i 

l 
I 
I 
I 
I 

.I 
and she did. not necessa~ily come in every .day, as I rec~ll. 

-I 
I 

I 

But t'hen ag~in; my memory is vague about that. I know she· 

was not wor~i~g full firne.; 

i 
I 
I 

I 
a ~/. 

I 
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Mr. Goldsmith . I g~ess at this point, for the purpose 

of the record, you did .mention before that you ·.did d-iscuss 

with. your wife during lunch in some way her testimony this 

morning . 

Mr. Man~ll. Principally I asked her whether she was 

dealt vii th courteously. That r,v-as my principal question. 

Mr. Goldsmith. What was her response? 

Mr. Manell. She was .. 

Mr. Goldsmith. I certainly hope that was the case. 

. . . 
Mr .. Manell. It was . 

.Mr. Goldsmith. Did your wife mention to you that we 

had asked her about the tr~nscripts? 

Mr. Manell. · Yes, but with no elaboration. 

Mr. Goldsmith. She did not discU~s the substance in. 

any other way with you?, 

Mr .. Manell. No. so; ydu see, there might be a varianc 

between what she said and .what I· say because i't is a question. 

of recollection. 

Mr. Goldsmith. I understand. It seems there was a I 
procedure whereby, as a general rule, yoUr wife \Wuld. routinelf 

I 

review the transcrlpt or you would review the trans6ript 1 

'i.vhen 
,. . . I 

she was not. there .. : . . 1 

I 
I 

I 

Was there}·a s~milar: .rule "for the take from the phot-

surv~lllance operation1 

· Mr. Manell. · No,:. there wasn·~, L , ~ 
i 

I 
I 
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Mr. Goldsmith. Why not? 

Mr. Manell. Ann Goodpasture generally felt that this 

was her area of responsibiiity. While my wife and I had 

access to th~ photographs, it was mostly when Ann thotight 

there was som~thing important to show us that we saw the 

product or when ·Vve felt that we had to review the product of 

a certain day or certain hour to confi~ or deny certain infof­

mation we had that we asked to see and did see whenever we I 
wanted the product for the particulai period. 

Mr: Goldsmith. As a matter of routine, you did not 

review those photographs? 

Mr. Manell; True. 

Mr. Goldsmith. What coordination, if any, was there 

between the tap oper~tion and the photo-surveillance opera-

tion? 

Mr. Manell. I don't think 'I understand the question. 

Mr. Goldsmith. Were the two operations tied. in toge-

ther in any way? 

Mr. ·ManelL They certainly were if they were oriented 

agains~ the Soviet Embassy. 

Mr. Goldsmi'ch. More sp.ecifi~ally·, if something of 

interest came up on the transcript or tape and that person 

indicated he was going to be showing up at the embassy, 

I 

I 
I 

I 

I 
i 

I 
I 
I 
I 
I 
I 

would the practi.ce:be for the tap operation people to contact j 

the photo~surv?illance people? I 
i 
I 

I 
I 

l)ocld:32277220 Page 17 TOP-SECRET 
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Mr. Manell. If you are ~alki~g about people who 
; ' 

'\ 

actually did that kind ·of work on the ~outside,'. no.,·. that was 

compartmented. 
T • t' ' .. ~~ 

-~ ... :·.;~ {. 
• • • .l. ,r. 

How-would that-happen? Mr. Gol'dsmith. 

Mr. Mari~ll. As far as directing what those p~ople oh 

the outside did, that was coordinated w1thin the embassy 

from ~Y section to Annie or ~o win or to someone substitut~ 

ing for Annie. 

Mt. Goldsmith. So the people from the ta~ operation 

would _contact Goodpasture or Win Sco_tt? 

! 
I 
I 
'I 

Mr. Mi:mell. It was not necessarily just the ±ap opera-

tion be~ause if is ~ lit~le bit-misleading. For example, i 

was running_ several 'double..,.a:geht operations and would 

know beforeh~nd wheh a me~ting. was.to take_plac~ between the 

. . 

Soviet intelligence officer and my agent. 

To c6nfirm at least a small part of what my agent told 

me, I ~ould very often want to know when that Sovi~t 

officer exited the embassy that particular time. and uhen 

he return.ed. So it was not merely from t~lephon~ ta~ 

materials that we directed activities of the photographic 

sur~eillance, for a number of other reasons. Or, for 

I 
I 

I 
.I 
i 
I 
I 
I 
I 
I 

22 II . . . ,' 
1 exampl~,· I might be working on a Soviet, for any number of 

~3 I I 
j reasons, 1 might find it interesting 6r think it 1. 

24 I I I .. would be interesting to find ou.t. wtu~n he returned t.o the . 

1

1 

..,c:: . n 
-~ ~ Soviet Em~ssy or whom he hlight contact in the Soviet Embassy

1 
II I 
II TOP SECRET -~;)/ i 
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Mr. Goldsmith .. In this case, how would yo~ get that 

2 information to the pho~o-surveillance people?· 

3 Mr. Manell. Probably through Ann Goodpasture. 

'4 . Mr. Goldsmith. If. the tap people ~- ·getting back to 

5 my original example-- wanted to 'com.rnun{cate information.to 

6 the photo.people? 

7 M~. Manell .. There w~re no such things as tap people. 

8 Yoti mean the recipient of the telephone tap product, .j 
I 

9 for example, myself;·· 1:vould ask Anni~ Goodpasture to -- weli, I 
I 

10 you see the queStion is not ~ctually eritirely logical, I 
becarise normally photographic surveillance would be continu-

"12 ous. I don't remember at this point the days of the week 

·I 13 1
1 

. ·they might not· h~·ve been .conduct.ed. POssibly the weekends; 

I I 

14 ! t-am riOt sur~. fo~sibly o~e·day over the··weekend. Certainly! 

15 

16 

. 17 

1a 

19 

21 

22 ·11 
I 

~3 
I 
I 
I 

I 
24 I. 

I 
.,£: r. 
... - il 

II 
!I 
ll 

~t ~topped after· dusk. 

I am sorry, I have ·lost the trend of your question· . 

Mr. Goldsmith. I will-try to redirect you. 

If you have a perso~ working in the tap operation· who 

transcribes tapes and he rea·lizeE;; hey, this is something 
' 

important,and th~ subs~ance,of the conversation is someone 

\ .• 1 • 

of.interest is saying he is.going to the So~iet Embassy. 

I 
I 

I 
i ·i. 
I 
I 
I 
I 

• · ~ r · I 
Mr. ~1anell. . This. pei-son would be :dn the;outside, anyway~ . 

.-1 
If ariything w~s of ·an 1 

. ' 
transcribing, an~ not 1n the station. 

··. ~~ I "·' .,, 

emergency nature:, the ·per'son w,as ·instruct~q. ·to call for a j 

v~sit from an officer. Th~ bfficer·would ~et the message and I 

NW -~095.~ Docid: 32277220 Page 19 
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1· come back to the: station and discuss whatever that message 

II 
I 
I 
I 
I 

I 
I 
I 
1. 
n 
'I 

\I 

II 
II 

'i.vas with the responsible officer -- say, the responsible 

officer for the Cuban oper~tion or the Soviet operation or 

for the satellite operation ..:..·:...··and then action would be 

taken, most likely in conjunction with the discussion with 

Win Scott~· 

Mr .. Goldsm:i th. There was a procedure for expediting 

matters? 

Mr. Mafiell. Indeed there was. 

Mr. Goldsmith. Would the person contacted by the 

Spanish transcriber be Ann Goodpasture? 

Mr: Manell:. It could be Ann Goodpasture; it could be 
I 

other people, su:ch as Tom Keenan or L...,_ _____ ............~ 

Mr. Goldsmith. You mentiorted the scope of the phdt-

surveillance cov~rage. Do you know whether the coverage was 

constant during daylight hours, or was it coordinated with 

the working hours of the embassy compound? 

.Mr. Mane11:. I can't remember. I would 

that it was constant. Possibly, however, they might have 

taken off for lunch, but that should not have been the case. 
, I 

Mr. Goldsmith·. What was the purpose of the photo-· 

surveillance operation? By that, I mean what subjects were 

they trying to t~ke· pictures of? 

Mr. Manell. There are two different types of photo-

graph operations; One was to take photographs of non-

mt .~095.~ Docid: 32211220 Page 20 
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1 I 
I 

'Soviets visiting, the Soviet Embassy, and the other purpose 

2 was to take photogr~phs of Soviets meeting with other 

3 Soviets with~~ the embassy compound so that we could~ u~ing 

'4 that method and :others also·, attempt to identify whether 
I.· 

s they were intelligence-connected. 

6 Mr. Goldsmith. On the non-Soviet visiting the embassy 

7 compound, was a piciture taken of every one? 

8 .Mr. Manell'. Yes. 

9 Mr. Goldsmith. A picture would be taken of eve~y 

10 su~ject entering; or leaving ~he compou~d? 

11 Mr. ~1anell. I believe so. 

I·must qualify it to.say that I was never in charge 12 

13 II of that activity. The only responsibility I had for that 

I 
.14 I acti~ity was whe~ I.had a particular interest and r~qu~sted 

·-·" . 
15 . certain attentioh be paid to thaf interest. . ',. 

16 

17 

13 

19 

20 

:Zl 

22 II 
I 

~3 
I 
I 
I 

24 I 
I 
I 

..,c: h ...... ,, 
II 

!I 
II 
ll 

' 

Mr. doldsm~th. ·Keeping that qualification.in mind, 

is it fair.to say that.essentially pictures would be taken 

of everyone and then later·on the photographs that W!3re 

'obtained would be reviewed in light of the purpo~e you have 

just stated? 

Mr. ManelL Yes ... · ..... : 

I would lij(.e to add one other statement to that.· 
I 

Win Scott, our chief of station: was the type of man 

always wanted more, rather than less, dorie in every respect. 

I 
I 
i 
.I 
I 
I 

I 
I 
I 
I 
I 
I . I ,. 
I 

So, in conriection with the question of whether there would be I 
i 
I 

.. I 
I 
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l constant activi~y~n ~o~it6ring ~he~~nt;ahc~ arid exit of 

I 
i 
I 

I 
I 
I 

I 
! 

II 
I 
I 
I 

I 
I 
I 

II 

I' 

!I 
ll 
II 

. people in the so'viet' :~mbassy',-;··,fue:).~h:ays ·:-wanted'.'more/: rather-~. 
. . ' . , .~ ~~ , ~.. . . . . ·.;, t:;r . . : 

:than .. less. 

Mr. Goldsm:i th. To your knowledge, was the photograph o. 

Lee Harvey Oswai~ e~ei obtained at either the Cuban Emba~sy 

or consulate or_ ,the Soviet Embassy compound? 

J~·1r. Manell; .. ·To the·best of my recollection, I don't 
t.· ·. 

-·:·. 
• •,'1 -

~el~eve a photog~aph was obtained. 

Mr. Goldsm~th. After the assassipation, was Win Scott 

' ' 

happy about the failure of the surveillance operation, the 
' . . -

photo-surveillan6e operation, to pick that u~? 

Mr. Manell ·. I haven:~:·t: .got· .. a.~ .. clear• ... recoll·ection 'of it, 

bdt I .. would assu~e he must have been very unhappy about.it. 

I do know that we thought we'had a picture of an American 

who could havebeen Lee Harvey Oswald. It turned out that 

this man was riot:o~wald. 
. I 

Mr. Goldsmith~ ~hen· did you think ~hat this per~on 
'. 
' 

may have been Oswald? 

Mr; Man~ll. Probably on the day of the assassination, 

when we ~eviewed our product. 

Mr. Goldsmith. 
. ·. 

~ccording to the transc~ipts that we 

have reviewed, it appears that Oswald made. at least five 

visits either to'the Cuban Embassy or consulate or to the 

Soviet Embassy compound; a total of five visits. 

' ( 
I 

Does it st~ike you as s~rprising tha~ in light of five 
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~isits having be~n made, he was not picked up? 

Jl1r. Manell:. I can It verify' and I certainly can r•"t 

agree that five Visits were made.-

M:t. Gold"smi th. I. summarized that essenti?-'lly, because 

I wanted to save, time. If you went through each trans-
.I 

~ript, it wo~ld indicate that in £act, according --, 

.r1r. ManelL Tha·t rs your analysis, not m-ine. 

Mr. Goldsmith. When we get to the transcripts, '\tve will I 
I 

go into that with you.. t'lle will take that step by step ·at I ., 
that point. 

Mr. Manell[ I can m~ke this statement. 1 remember 

that on the day of the assassination, -when vve got information 

from.the radio' that Lee Harvey Osv.iald had assassinated. the 

President, my recollection that day was·that Lee.'Harvey 
I. 

OSwald was the tn~n who ha~ ha~ contact with the Sbviet 

Embassy, had contact by phone. And I certa~nly didn't know 
. I 

I 

he had visited the Soviet Embassy. 

Mr. · Goldsm:i;.th. Who at· that· station thought that the · 

station had· a p·ic.ture of Oswald? ;. 

.,. 
.Mr. Mariell. I can't -remember that exactly. I would 

. •.' 

assume it would· have been Annie. Googpastur..e ·. 
' '·•:• 

I 

Mr. Gbldsmith. When Mas ~nfo~mation obtained-by the 
. . : . ~ 

Mexico City stat~on reported to head~~art~rs?. By that, I 
' . 

mean what type of information '-'JOuld be reported to head-

qu~rters and in ~hat foim? 

1-' 
' 

I 
. I 
i 
I 
I 
I 

-!. 
I 
I 
I 
'I 

I 
I 
! 
i 
I 

i 
I. 
I 
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I 

Mr. Maneli. You are covering the waterfront there. 

Mr. Goldsmith .. I can narrow.that down. I will be 

pleased to. No ~roblem. 

Mr. Manell. Would you want to restrict that to the 
I 

question of Ame~icans? 

Mr. Goldsmith. Let me see if I can get it this way. 

~!IJould all :information being sent to· headquarters be 

sent to headqua~ters by means of a cable? 

Mr. Manel~. No. 

Mr. Goldsmith. ·what other forms? 

l 

Mr. Manel\ By 'dispatch. 

~-ir. Goldsm:i th. 'Dispatch and by cable would be the 

two essential forms? 
I 

Mr. Manell:. Yes. 

Mr. Goldsmith. On what basis would you decide to send 

that information' to headquarters by means of a cable, as 

· 17 I opposed to dispa~ch? 
I • I 

~a lj 

19 

20 I 

Once again, Mr. JYlan~ll. I think you are covering the 

waterfront, because y~u are asking me to talk about all 

types of bperatihns t~at the.station ~ngage ih. It would 

:n be very ofteh~~ question o£ just what operations wer~ 

.·.22 II 
I engaged in, \,\J'hether it merited· dispatch reporting'''or· cable 

:3 report~ng. 

24 Sometimes you wduld use one criteria and sometimes 

·'another. ·One section .would· use one·:.:criteria and one;_::section 
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would use ·another with respect to whether to use cable 

2 traffic or dLspatch traffic. 

3 Mr. G6ldsmith. L~t us talk about the Soviet section. 

4 Is it fair to say that routine information would be sent by 

. 5 means of di.spatch? 

6 Mr. Manell. Not necessarily~ It depended-on inter-

7 pretation. For example, I would~ at times, report by.cable 

8 

9 I 

the r~sults of.a meeting between a double-agent and a 

Soviet agent, even though there was no priority interest:or 
I 

10 I 

il real necessity for immediate receipt of that informa-tion at 
! 

11 headquarte~s. Just a for~ that I preferred, because you 

15 I · 
I 
I 
i 

:: I 
! 

18 

19 I 

. 20 ·1 

21 ., 

22 !1 

! 
. ~3 

. could do it in a sort of· shortha.nd rather than do it '1-..Ti th 

long, descripfive reportirig in the dispatch. Dispatch.· 

required more ~riting, so ·so~etimes preference would be for 

cable reporting just for that reason alone .. 

Mr. Goldsmith~ W~re there any obj~ctiv~ cr~terio that. 
,. 

governed whether a ·c~0le would be sen£ or a-dispatch? 

Mr.· Manel1; ·Indeed there would be. I.£ there was 
.. 

anything of emergency nature or anything of great signi-

ficance, you would repqrt '.-it by ca'b1e. · 

Mr. Goldsmith. That 0oUld be. the general rule, but 

are you saying that the i:nere fact that something was sentby 

cable does not necessarily mean,that it-was urgent? 

I 
i 

l 
I 

I 
I 

-I 

I 
I 
I 24 

! 
..,£: r. 

Mr. Manell. Exactly. You are perfectly rig~t. I 
.-• II 

jl 

!I 
II 
li 
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r I ' 

24 
. i 

I 

Let me backstep. . ~vho receives the cable -at headquarter ? 

Mr. M~nell. It dep~nds nn th~ subjedt matter. 

Mr. Goldsmith. In your particula.r case, then?· 

·Mr. Manell. Once again,· it depends on thesubj~ct· 

matter. In my case, with respect to the Soviet ope~ation; · 

it would b~ recieved by the ~ost~division. In this ~ase, it. 

was called· "WH" div-ision, ~vestern Hemisphere Division. 

Secondly, it would be received by the interested division in 

Soviet operations. It would then hav~ been called, I guess 

it, was called the SR division at that time, Soviet Divi~ion. 

Additionally, &epending on th~.material, it could.be 

received by other elements of the agency. For example, 

count~rintelligence staff would receive it. 

Then I ca~·~ go further, but distribution was certainly 

wider in ·most cases .. 

Mr. Goldsmith. t·~ho would determine that the distribu-

tion would be wider? The sender or one o~ th~ rec~pients qr 

both? 
I 
I 
i 

r-ir. · Manell. It ·was· both, because the sehde:J; had certa,inl 
. I 

cyrptonyms at ·.the head of· the. cable.· which would indicate 1 
I 
I 

not ~erely th~ subject but the distribution. I 
I 

Fdr exampl~, one cyrptonym would necessarily indic~te 

I 

I 
i 

that the CIA staff, the counterintelligence staff, received 

the .material in addition to all other ipterest_ed el~ments of 

I 

I 
I 
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.I the Agency.· 
I 

.There are also restrictive cyrptonyms, such as if the 

matter was occasionally sensitive, the E;erider could.restrict 

' - . ~ .. ' 

tF)..e distribution at headquarters. On 'the other hand, ·as 

far as hot.v the headquarters element diE;tributed cable~,· I 

~an't particularly speak for that~ : 

Then-again, the cyrptonyms. gave the people who 'formu-

lated the distribrttion just how wide a distribution it would 

have. 

Mr. ·Goldsmith.. Incidentally, has anyone from t_he 

Inspector General staff ever interviewed you concerning Lee 

H·arvey Oswald's visit ·to Mexico City?' 

Mr. Martell. Never. 

Mr. Goldsmith. Concerning the photo-surveillance 

operation?: 

Mr. Mane~l. Never. 

Mr. ~oldsmith.. Any operation wh~tsoever in Me~ico . 
• j 

City? 

Mr.· r-Ianell. No. 

As a i:natter.of fact~· I was perfectly,surprised that I· 

was one of the last p~ople: ever_interviewed· about the 

II assassination because, aft~r all, my wi#~ and I were 
I 

l
i responsibl~ for the first ~es~age sent from the station. 

Everybody else was inteieviewed before me. The Inspector 
l 
n 
.il 

!I 
!I 
II. 

General, no-on~ in the Agency e'ver talked to me about this 
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operation . 

2 Mr. Goldsmith. The first time you were formally 

3 interviewed about it was 

4 

s 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

. 1J 

15 

16 

17 

18 

··. 19 

20 

21 

22 

';3 

24 

"lC: 
,..~ 

Mr. Manell. by you. 

Mr. Goldsmith. Are you.familiar with the 1977 

Inspector General 1 s Report·which, among other things, 

evaluated the surveillance operation and attempted to explain 

the question that arose by virtue of the photograph being 

connected in some way with Osw'ald, and it turned out the 

photograph was not Oswald? 

Mr. Manel~. Not at all. 

Hr. Goldsmith. In order for information contained in 

'I ~ the cable to go to one of the highe~-ups, the head of a 
I 
I 
; division, DDO, for example, how would it get to him? Could 

the sender designate t~at? 

Mr. Manell. Yes. 

Mr. Goldsmith. Otherwise, if the cable went to 

Western Hemisphere, could that person_say, "This sounds 

'important; let me send it on up"? 

Mn~ Manell. Yes. 
\~i! 

Mr. Goldsmith. Would he do that directly or would he 

II ! have to go through higher levelsi go to his boss and then 
I 
I 

I 
I 
! 
I 

go to the next level? 

Mr. Manell. It could be either way. It depended on 

II \Vho reviewed tl1e cable ·and wl1o made th.e decision. 
!I 

If an 

I' 

!I 
II 
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I 
2 II 

3 
I 
I 

analyst-or desk 'officer reviewed the c;:abie and :wa'nted it 

sent to DDO, he. would certainly do. it through channels; 
. . 

throu9'h his branch chief,- for example; possibly go to· the 

4 division chief or chief of opera.'tions and make that s(rgges- ·-

s. 

6 

7 ·to the DDO or someone in another div_isi<Jn or recipient o.f ·· 

8 the.cable to make that decision. 

9 Mr ... Goldsmith. would there be any objective criteria_ 

I 
'10 I 

i 
I 

for deciding wh~t goes up to the to~ or would this s~ort 

i . . . 

'i 1 

I 
have-been a subjective decision by the particular individual 

i2 ·l 
13 II 

involved? 

Mr. l'-1anell. It would be· .a subjective decision. 

I 
14 ! 

' 
Mr. ·Goldsmith. Getting ·b~ck to_ the tape, do_you know 

15 whether anyone in'the Mexi~o. C~ty station' ever did a voice 

16 comparison of tapes for the purpose of determining_whether 
' ., '_!:- •• 

17 the tape contained, Lee Harvey Oswald.' s. voice? 

HI Mr. Manell. ~Jo, I don't think thaf was ever_done. 
' .. . . I 

19 don't beli.eve it could have .. been done._ 

. '20 Mr. Goldsmith.· Why is that? 

21 Mr. Manell. Tapes are normally erased after a cer~ain 

22 Ill number of days. S · th · · · f th 0 ld t · t o 1n _e case o _ e . swa ranscr1p ,· 

I ;3 I . 
. 1. Which. WaS absolutely Unimportant not absolutely 1 but 

24 I relatively unimportant -- at the time of receipt, there was 
! 

., c: n 
,:n,... If 

II 

!I 
II 
II 

no reason to keep that tape or designate it for retention. 
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28 

Mr. Goldf.)mi th .. Why wo~ld th~ tape~ be erased? 

Mr. Manell. So tha·t they could be .used over agaj..n. 

Mr. Goldsmith. So that if Oswald contacted the 

embassy in late September or early October about the time of 

the assassination, you are saying the tap~s would. have been 

erased routinely? 

Mr. Mane.ll . Indeed. 

Mr. Goldsmith. ·I· would like to refer your attention 

to CIA No . .208. 208 refers to the page number of the docu-

ment that the Agency provided us. This is·paragraph 4 of.a 

: 
I 

i 

I 
I 
i 
l 
I 

I 

i 
I 
I 
I 
I 
! 
! 

i 
I 

I 
I 
i 
I 

Could you read that paragraph I cable dated November 23, 1963. 

to yourself? 

Mr. Manell. Yes . 

Mr .. Goldsmith.· In that paragraph, it says that the 

person who did the transcription indicates that Oswald is 

l 

I 
I 
I 
! 
! 
l 
; 
I 
I 

------·{ 
identical with the individual who contacted the. emba-ssy ·on·- 1 

September 28th .. Do you know on what basis the transcriber 

was able to make that statement? 
I 

i 
I 
I 
i 
I 

l 
Mi.· Ma~~-11. Yes\ The· tra~scriber ~ the Russian language! 

transcrjber, Mi. Taras6ff,:was ~very capable man, a man 

very interested in his work. 

I believe that he could recall with exactness that was 

Os'l.vald who called in previoq.sly, because Oswald's Russian was 

faulty, and he would have remembered that. 

Do you know wh~ther anyone went'fo 

< I 

! 

I 
! 
I. 
I 
I 
I 

i 
i 
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r 
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!I 
i; 

li 

29 

Mr. Tarasoff after the assassination and asked'h~m wh~ther 

~t was O$wald on each tape? 

Mr. Manell.· No, I.don't redall. 

Mr. Goldsmith. Did you do it yourself? 

Mr. Manell. I don't remember. And I did not ~rite 

this cable. 

Mr. Goldsmith. r understand. That cable was sent by 

Goodpa~ture? 

Mr. Manell. Yes, it was. 

l 
i 
I 
i 
! 
! 
I 
I 
I 

I 
I 
! 

I 

l 
I 

M:t;-. Goldsmith .• .. Let us take a look at these transcripts 1 

' . 
now. 

I draw··your att~ntion td CIA No. 13. would you'please 
,, . 

·read that. 
;· 

· Mr. Manell ~ ·· Yes~ 

Mr. Goldsmith .. Could you describe what CIA No. 13 is? 

Mr. Manell. A man by the name -- a man who identifies 

himself as Lee Oswals and speaks with a guard at the Soviet 

embassy, saying that he was at the embassy last Saturday and 

s.tates _that the embassy person had promised to send <;~. tele-

.gram to l'J'ashington. 

Mr. Goldsmith. Now CIA No. 13 is a transcript of a 

conversation involving someone who identified himself as 

Oswald? 

Mr. Manell. Correct. 

Mr. Goldsmith. It is dated October 31, 1963~ 

, ... 

I 
I 

I 

I 
I 
I 

. I 

I 
! 
I 
I 
i 
I 

I 
I 
i 

Docid: :~,2217220 Page 31 



a ti ~-~ t~ 
:.·· ~ J~~-

~r{~ ~""'g i,f~'. "~~-tr..t'-( 
~l ··~ l: ' '&~~o."" 3£ &i ~ 

.~~ 
~ l 

'•1 ,r, ~ 

~ i?l"'-<;1. 
n-~ "I ill! n ~ &, ~w l- ft. !~$1 I 

\<:-}f.r t:i!:;) tJ.~· 3 0 

Mr. Jl'lanell. Yes, it is. 

Mr. Goldsmith. Do you know whether the name Os\•7ald 

first came to your attention by virtue of this transcript? 

Mr. ~'lanell. I am ·not sure, but I guess it is ·the 

first time. 

Mr. Goldsmith. Was this particular contact considered 

to be unusual or routine? 

Mr. Manell . Routine. 

.Mr. Goldsmith. vvhy is that? 

Mr. Jlil.anell. Du~ipg the sumer period, particularly, or 

toward the end of the summer period, a relatively large 

number of Americans, for various reasons, made contact with 

the Soviet Embassy. This appeared to me, when I had the 

information reported, to be just another case. of an American 

contacting the embassy, for no significant reasons. 

Mr. Goldsmith. In each case' that an American contacted 

the embassy, would a cable be sent to Washington? 

Mr. Manell. Yes., indeed. 

Mr~ Goldsmith. In that case, there really should be 

a cable in ~vashington for every American for \•!hom at least 

you were able to get a tentative identification? 

Mr. Jl1anell. Correct. 

Mr. Goldsmith. If you weren't able to identify anyone, 
,• 

you would not bo~her to send a cable? 

·~ ~ li 
,...- !f 

f.ilr,. Manell. That was a standard procedure ·.Correct. 
./ ,, 

i! 
;l 
ji 

!I 
!!· 

. " 
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2 

3 

4 

.5 

6 

7 

a 

9 

10 

1l 

12 

:I 
!i 

ll at the station. 
II 
!I 
II 

Mr. Goldsmith. Even though this was considered 

!t 
1 routine, the information would be cabled up? 
j 

I 
I 
! 
l ,, 
! 
I 
·I 

l 

Mr. ~!fanell. Exactly. 

Mr. Goldsmith~ Why v10uld it not .be dis.patched .up? 

Mr. M.anell. Because it involved. an A.rnerican person·. 

I Mr .. Goldsmith. Are you saying then that it was a 

I standard procedure' for ~ea~ing with Americans, and part of 

II tha·t procedrt:r:e. ·involved s_ending a cable? 
I· ,, 

Mr. Manell. Indeed. 
'J 

31 

II 
II 
II 

Mr. :Goldsmith.;, What: was· your respons.e, if any, after 

!i seeing this transcript?' 

! 
I 
I 
I 
I 
I 

~ i ,. 
I 
! 

I 
I 

I 
i 

.I 
I 

i3. 
II 
li Mr. r!fanell. ~'ly response, or my reaction or my recollec- . ! 

l.:! 

15 

16 

1i 

Ia 

!9 

20 

21 

'"l"l ...... 

. I~ 

11 tion~ what is the question? 

\I 
lj ,, 
II 
il 
lj 

Mr.- GOldsmith. Tr-7hae~"acei:on did you. take in ·re·sp'dnse --

Mr. Manell. The only action I took was the action my 

ll . 
1

1 

w1fe. took., was to send a cable to Washington summarizing the 
I . . 
I . 
\1 information that we had on Oswald and his contact with· the 

I 
j embassy. 
I 
l In additioh, and it was· also our practice, we sent 
! 

,, memoranda to interested elements of •the embassy. We also 

ii asked our headquarters· for trace of an American. That was 

I! 
~ 3 !'!' general procedu~e. 

I . . 

24 jl' r-1r. Golds:tni th. By trace, you mean a name trace? 
:1 . 

..,.:: n Mr. Manell. A name trace. : 
If 
II 

'I 
l! 
II 

" " II 
:: 
:! 
l! 
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~ I 
!I 

1 ~ Mr .. Goldsmith. I would l~ke you tb look at CIA 177· \1 

2 !! a.nd tell me whether that 'was a cable· that \vas sent to II 

il 
jj 

3 II Washington. Was that cable sent to Washington, D. c ? 

~ u Mr. Manell. The first cable? I I . 
s ! Mr. Goldsmith.· Yes. fri response to the transcript that I 

!1 I 
6 il appears in ·crKNo. 13·. ·· ·· · · ···· ·· ! 

- lJ ·Mr. Manell. I am not sure who .wrote th1.· s cable. j 
/ I ! 

8 ~ My wife wrote this cable. Yes, that is th~ first cable. 1

1 !I I 
i! 1.· 

9 jj··· · Mr. Goldsmith. That is the cable that· would have ·been.· I 

,, 0 !I sent in response -- i 
ii ! 

11 ::· Mr. Manell. I must .be wrong, because it says here 1· 

II I 
1! there was no local dissemination of the information. 1 12 ,, ll ~ I 

~~ -~ Mr. Goldsmith .. I don't know if you are wrong or if I 
p i 

i.;! \I you are just. confused based o:ri documents you have reviewed. ! 
!I 

15 
il We. will go into that later on .. 
;: 
!I 

16 il 
!I . 
It ii p have a chance to clarify that. 

il· lr 

In fact, I think t_here was dissemination, and you will 

Mr. Manell.·. I am not sure there was dissemination. 
18 !l 

.. , '"''·" il The last ·par·a·g:taph of this··-p-a·pers says no local di's's'ern'i'h'ation. 
19 II . ' ... ' 

20.11 
. II 

Mr~ 6ol~s6it:h.· ~e~wili go1nt6 that. 
,' .. 

The second paragr~ph Qf that cable makes reference to 
: . i :: ' ' . . ·'' . ~·. .. ' 21 !! . 

,_;,,,,. -~~- il•a· photograph·.··· Was that a phot;.egraph of Oswald? 
... ll 
:3 !I 

II 
II 

2.1 il 
II 
!! 

..,c:: n 
,.,....., n 

'I 
:t 
t ~ 
ii 
!I 
:I 
H 

Docid :.:32277220 
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Mr. Manell. VVe don It knOW • 

Mr. Goldsmith. Have you ever seen that photograph? 

Mr. Manell. Yes. The ph6tograph was not rif Oswald~ 

0.01.004 . . . . ' 
,., :' . . :·~ 

I 
I 
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I 
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I .The a~sumption w~s-made heie tha~ it could have be~n Osw~l~.· 
I 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 I 
1311 

·I 
14 ! . 

. ' 
I 

15 I 
·! 

I 
I 

16 I 

I l7 

18 
! 

19 

20 

21 

because· a male who ·appeared . to be an American. entered· the 

embassy on that date, but there is a c;::orrection above the 

date 1 October to read .2 ·October. s'o. that is confusing to 
r \ 

me at this time. 

Mr. Go.ldsmith. But that corre·ction could have been 

put in at some'later time. 

Mr. Manell. It could·have been.· I 
I 

Mr. Goldsmith. In other words, the cable, as it went I 
I 
I· 

out, reported a contact on ·1 October;? 
I 

'Mr. Manell: That'is right. 

Mr. Goldsmith. Ar~ you saying that the second paragraph 

makes an assumption-that the p6hotograph was of Oswald? 

Mr. ManelL It makes ari ·assumption, only an assumpti~nl 

Mr. Goldsmith. For purposes of clarification, was that 

1n fact a photograph of Oswald? 

Mr.· Manell. No' it wash It. 

Hr. Goldsmith. Do you know hmr1 that particular photo-

graph was sel~cted? 
I 
I 

Mr. IVranell.' i .I don't recaiTcexact.ly, but I would assume ~-

it .was selected because it was obtained the very_ same day 1· 
I 

22 r that Oswald phoried the Soviet Embassy. 
I 
I 
I 
I 
1. Mr. Goldsmith. Who made the s~lection qf the photo-
1-., 
·I 24 graph? 

.Mr. Manell. I can't recall whether it was my wife or I 
~.,' .. 

,·•' 
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I 
I 

it would have been Annie Goodpasture. · 

2 Mr. Goldsmith. Do you know wh,ether Miss Goodpasture 

3 checked the Cuban phdto production ~ate~ials? 

4 Mr. ~1anell. · I have no idea. 

s Mr. Goldsmith. Refer to CIA No. 13. The person who 

6 identified himsel_f as Oswald said: "I v.1as at your place 

7 last Saturday" ...;._ which. would not have ·been October 1st; it 

' 8 would have bee~ September 28th. tet the cable reports a 

9 photograph taken of someone Oct6ber lst. 

10 

11 

12 

·I 13 11 

I 

Mr. Manell. Correct. 

Mr. Goldsmith.. Is there any way that can be explained, 

or is that just an ~xtension of the ~ssumption? 

I·1r. Manell. ~Just an. extension of the assumption. .Jt 
!· 
l 

I 

I. 
I 

I 
I 

I 
·I 

. i4 l is not knowledge .. that the photo of a· male entering,.on the 1st I 
15 of Octol;:ler is identical with the person who phOned the Soviet ~ 

16 Embassy and said he was Oswald. 

17 Mr. Go.ldsm~th'.-: If· th~~. contact.·by :oswald occur.red on 

la October lst, why did it take· one_ week·. to .. get: th'e cable out? 

19 l\1r. Hanell. I can~t recall eia~t1y, ·but it probably 

I 

I 
I 

20 
... :'. ,. .. i 

• took. some time for the people who :got. th~ •. ::information to have I 
21 it transcribed from the tape. 

22 II 
I Secondly, since there was a Russian language portion 

.. l· ' . . . 

. ~3 : 
to that tape, this would have to have been collected-and sent 

24 out to our transcribei. That, again,· may have delayed the 

..,c: rt . 

.... il receiot 

!l. 
:I 
II 
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.r-···· ... 

I 
2 II 

Mr. Goldsmith. I am not sure I follow the difference 

between the second part of the explanation and the first. 

3 I Mr. Manell. 'Well, there were these steps in getting 

4 the product to the station. Number one, the material is 

s taped. 

6 Mr ~- Goldsmith.. Okay. 

7 Jl.1r~ Manell. Those people who handle the tape do not 

a transcribe. It is sent to the transcriber for transcription 

9 of the Spanish portion. Indication is made on that Spanish 

10 portion that there is a foreign language. Assuming that they 

11 believe i.t is Russian, the material would then be collected 

12 

II 13 ,, 

by a station person who, in turn, would send it out to our 

Russian language transcriber. 

14 
I 
! 
' Finally, the reason for the delay of perhaps a day or 
I 

15 I 
I 

I 
perhaps two days in sending it to headquarters may be this. 

I 

16 i 
I 

17 I 
The informa~ion, when r~ceived by us at the station, was not 

significant information or important information. There waul , 

18 
! 

therefore, be no need to work on ·it ahead of other cases and 

19 materials of greater importance. 

20 Mr. Goldsmith. Do you recall ever discussing sending 

21 this cable but with Dave Phillips? 

22 II 
I ! 

Mr~ Manell. No. He has no connection, no direct 

";3 
I 
I 
I 

I 
connection with my operation. 

24 I 
I 

I would like to emphasize for the sake of clarity once 

")C: h .... ~ II 

\j 

!I 

again that while cable traffic may be considered the method 

!I 
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16 i 
I 
I 

17 I 
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19 

20 

21 

22 II 
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for sending significant infor.rna·tion::to headquarters,.-it 

is not necessarily so. 

Further, that in this specific;:case, -a cable was used 

t6 send this information to headquarters only because it 

concerned an American, not bec.ause it concerned a matter that 

was considered to be of importance~ 

Mr. Goldsmith.. Couid this procedure regarding Americans 

contacting the Soviet Embassy be, iri effect, not just at the 

Mexico City-station, but v~rtually every CIA station-where 

there was a Soviet Embassy? 

Mr. Manell. I can't speak to that. That was the 

procedure at Mexico City. 

l'·1r. Goldsmith·. \~hat about oUier stations. that you. 

worked at? 

Mr. Manell. l"lel.l,. I ,;,ould perspnally send the informa-. 
1,· ',· 

tion to headquarters by cable of an. American con-tacting the· 

Soviet Embassy, yes, fqr a number of -reasons. But to say 
·-· •·' ,o. I ·'· 

_that this was standard CIA practic~ ~6~ld~ide is something I 

can't speak to. 

Mr .. Goldsmith .. t-Jhen: the photo~raph referred to :i..n 

paragraph 2 was se~~cted, do you recall whether _Goodpasture 

ever said "I think this is· Oswald n?. 

Mr. Manell. I can't recall that. 

Mr. Goldsmith. Is it likely that what would have been 

I 
i' 
I 
I 
I 

I 
I 
I 
.I. 
I 
I 

done 
I 

~ . : . l 
is simply .to have reviewed the photo pro.duction maten_als! 

i 
I 

I 
I 
I 
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I 
I 

for th.e purpose of .taking out every non-Latin. person and. 

2 then of·those who were not Latins, who could not be identi-

3 fied, it turns out thi.s is the only ·(one who cou~d no·t be 
'• 

4 identified and therefore, this must be Oswald? . 

5 ·Mr. ·Manell. Well, th~t is an jnvolved quesfion, but I 
r . 
I 

6 can say that it is rather simple 'to 'distingu·ish between an 

7 .American,. a normal-appeari1,1g American, and a 1'1exican. So 

lS 
. I 

I 
16 l 

.17 1 

! 
18 

19 

20 

21 

22 il ., 
I 

· let.us talk about wfuat was taken. outi of the. batch bec~u~e 

of that indication that it was an American on that particular 

F_riday. . I will go further ·and say that the people we 

employed to photograph persons entering the Soviet Embassy 

believed they could spot.an American easily,· and they made 

it a practice to certainly photograph that p•rsori and·bring i~ · 

to our attention. One of our responsibilities \·Ja·s to assist · 

the FBI in ·identify.ing people who might. become Soviet 

. . . 
agents, particularly in America .. 

Mr. Goldsmith. Could you now review·CIA Nos. 14"and 15. 

Mr~ Mane~l. Yes. 

Nr. Goldsmith .. Is that a transcript of a conversa-

tion that took place on S~ptember ~8~ 1963? 

Mr. Manell. Yes_. 

Mr. Goldsmith~ It involves a party speaking ·from the 
~ • ·. l • ·~ ·: - . 

I 
i 

I 
I 
I 
I 
I· 

.I 
:3 1· 

1· Cuban Embassy t~ 'the Soviet· Embat:;'sy;~ is that correct? I 
I 
i 24 1 

I 
..,c: h 

-- \I 

!I 
II 

Mr. Mane):l. · That is correct. 

,•., ' ... ' 

Mr. Goldsm{~~;-· ·I ~otite there~is·so~e ro~ting 

.. · 
.. , 

I 
indicatiok 

I 
I 
I 
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I on thi.s .· Does your name appear anywhere on this? 
I 

2 Mr. Manell. My name is not on there. ' However, I 

·,. 3 should have· seen this. !·lly wife -- I probably s·aw. it because 

4 the handwriting giving the routing indication is that of my 

5 wife~ 

6 Mr. Goldsmith. Did your wife give:you ~11 transcripts 

7 to review or did she· select only tho:se that she thought were 
' 

8 most important? 

9 

10 

·n 

12' ' 
I 

13 II 
14 ! 

I 
15 ' 

I 
I 

1611 
.17 

18 
! 

Mr: Manell. It depended orr how busy I was. 

Mi. Goldsmith. Whe'n, if ever,' wa~ the man speaking in 

this particular conversation identified as bswald? 

Mr.:Manell .. Probably after receipt of the 1 October 

transcript, CI No. 13. 

Mr.' Goldsmith. Why do you say that? 

Mr. Manell. He is not identified. here; .is he? 
• '4 

Mr. G6ldsmith. No, he is not?. Do yo~ have any reaSon 

. ' 
to believe that he. was· ·linked after r:eceipt of the· 1 October . . 

transcript? 
. .,~ .~ ~ .. 

1.9 .~llr. ]ll[anell. 
~ ' 

T~~t is what ~orif~ses.me, because when the 1 

20 cable was sent to headquarters, it refe~red only to the 

21 06tober lst tran~cript. There is no linking in that cable to 

22 ll this transcript of -the 28th of September. 

Mr. Goldsmith. The cable of O~tober -8th made no 

24 
mention of any contact with the Cubari Efubassy. 

..,c: r. 
.. .... i 

,.. ... ,, 
II 

!I. 
I 

il 
II 
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Nr. Goldsmith. Reading that transcript, is it clear to 

you th~t Oswald made thre~ visits on Se~tember 28th to the 

various embassies? He is calling now from the Cuban and 

he indicates that he had been at the Russian earlier, and he 

is going back to the Russian; therefore, a total of th~e~ 

visits. 

Mr. Manell. Well, there are two visits and the assump~ 
I 
I 

tion that he will go back to the Soviet Embassy. It is 

I merely an assumption. I 
Mr. Goldsmith. In any event, by the time the October 81h 

cable went out, this had been linked to Oswald? 

Mr. Manell~ By the transcriber. 

Mr. Goldsmith. By the transcriber. 

What about you ·and your wife? 

Mr. Manell. I can't recall. that .. 

Mr. Goldsmith. Do you recall when the earliest time 

was that you did make this link? 

Mr. Manell. NQ, I can't. Once again, let me tell you, 

necessary to det~rmine whether this man had made a connec-

·tion with other embassies. And I may not have paid much 

attention to the cable that went out on the 8th of October. 

Mr. Goldsmith. However, the transcript of October 1st 

OHiOl i 
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I does sa~ the sam~ ~an who called~ day or so ago? 
I 

2 · Mr. Mane.ll. Yes·, it does.- Arid if these~ ·things were 

3 reviewed in chronological' order' it .is possible that at'. that 

·time, the connection was made. . . - ' I • 

s M. __ r. Goldsmith .. Please review.CIA Nos. 17·and 18 on 

6 the tr~nslation. 

7 

9 

. 10 

11· 

Mr. Manell~ R~ght. 

Mr. Goldsmith. t-11hen you a:r-e finished with that, will 

you turn the page and .r~ad the trans~~ipt relating to that 
I 
I 
i. conversation of the .same -day, CIA.No .. 20, for the record. 
I 
I 

Mr. Manell. Right. 

12 I 
·I 

Now the two transcripts you have just Mr. Goldsmith. 

13 j, read are dated September 27,.1963. On~ d~nversa~ion was 

I 
i4 ! 4:00 to 5:.00 p.m.; tl1e other'ohe I think was a:2.6 .. p.m. in 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

':3 

24 

'"II: ,... 

I I ,. 
the afterhoon; is that correct? 

I 
I 
i 
I 

I 
! . 

II. 
! 

,_,.: 

Nr~ Manell. Correct. 

Mr~ Goldsmith. From the conversation~ ~ontained in 

those transc~ipts, is it Cl~ar th~t the man involved is ~t 

the Cuban Embassy and he had been at the Soviet Embassy 

earlier? 

Mr. Manell. Correct. 

Mr. Goldsmith. Before we go on, we know that, accord-

I . ! . . 

I
I ing to the transcript, _:'if-.. :Oswa-ld, had· been to. the Embas'sy a 

! 
rt ,, 

!I 
II ·u 

total of four times.and if, in fact,;he did.return.to the 

Soviet Embassy~ as he said he would in:the September 28th 
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I. conversation, he v7ould have been there:. a total .of five 
I 

2 times. rs that a corredt state~eht? 

3 Mr. Manell. Corredt. 

' 

Mr. GoldsmiJch. "V'Jhen were these two transcripts· from 

5 September 27th first linked to Oswald?.· 

6 Mr. Manell~ I can't tecall. I find thi~ rather con-

7 fusing because my recolle.ction of· the interview with you at 

8 my headquarters, I didn't remember these at all. 

9 Mr. Goldsmith.· You are saying you saw these at' your 

W headquarters; to your memory, th~s is ~he £irst time you 

11 saw this particular --

12 I r-1r. Manell. I ·can't say. I·am.surprised by this. 

13 11. The onlY thing I .I'ecollected before I looked at the files 

I 
14 1 and be£6re mj interview with you was only the 1 October 

15 transcript.· So all of this~ I don't say I didn't see these 

16 before. ·. r:ido:>Y:ecall, hmvever, at some. point -- . and this. is 

17 prob~bly after the assassination that P~rh~ps it came to my 

18 attention or perhaps before ~- my memory is not clear on 

19 .11 
-this. But getting to the reason why the cable· of October 8th 1 

20 

21 

22 II 
I 

24 
! 

., I; n 
,_.., II 

\I 

II 
ll 

w:as sehtthe way it was was because mywife undoubtedly only 

ha~ that information of the lst-a~ailable to her .. 
',• ' to). . I '' • 

·' 

Mr ~ Goldsmith .. Or i{ she h~d th~ earlier transcript 

available, she di¢ not make tlJe connection?·· 

Mr. Manell. Correct·. 

. -
Hr. Goldsmith. Let.u~ look at CIA 183 .. :·, ~ 
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·Hr. Hanell. Once again, I don't .nece~sarily want to 

2 repeat myself, bu·t having sent the cable of the 8th of 

3 ··I October t6 hei?:dquarters, · that in a cas,e such as this 6n:e 

4 satisfied· our requirement; meaning that we have identified· 

5 I"' the. contact of .an American· with -.the Smiiet Embassy. 1/Je have 

6 made it a matter of record and have no in~ication that·th~ 

7 matter is of importance; therefore, it wouldn 1 t necessarily, . · 

8 prompt us, with all the other importan't things we were doing 

9 at this time, to devote additional effort to be complete 

10 about that relatively unimportant mattEd. 

11 Mr. Goldsmi.th.. Would you look now at CIA 183: ·I 

12 believe that is a cable dated 11 October '1963 from CIA 

13\1 
I 

1J I ; 

I 15 I 

I 
I 

h.eadquarters to· Hexico City station. 

Why don 1 t yo\:1 skim -that br,:i.·~f.Iy for cont~nt and if I 

have a specif~c question on the. substance,·_;£: will draw your 

16 l

1 

.. attention to it. 

. 17 Mr. Manell. All ·rig.ht .. 

! 
18 Mr. Gol¢l.smith. ·was this the cable that headquarters 

19.
1 

sent in ,response to the request for a name trace on Oswald? 

W I· M~. Manell. Yes. 

21 Mr. Goldsmith. 
I 

I notice that paragraph 1 refers to 

n ~Oswald as probably identical with Lee Henry Oswald; is that 
I 
I 

;3 I 

24 -I 

I 

correct? 

., c: n 
,._. II 

\I 

II 
II 

Docld::32277220 
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'12 

i3 

14 

15 
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17 
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24 
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"Henry!! and next to the arrow appears the word "sic" which 

is underlined. 

·Mr.·· 11anell. Correct. ·· 

Mr. Goldsm~th. I believe it is Mr. Scott's handwrit-

ing? 

Mr. Manell. Correct. 

Mr. Goldsmith. Were these marginal notations made at 

the time that the cable would be received? 

Mr. Manell. Yes. 

Mr. Golds.mith. By writing the word "sic", was Mr. 

Scott indicating that he was aware that Oswald's middle name 

was not Henry? 

t4r. Manell. Not necessarily. 

Mr. Goldsmith. What explanatiori would you have? 

Mr. Manell. I don't really know. The only information 

we had was the first and last name. 

Mr. Goldsmith. Did Scott ever give you an indication 

that he knew \".That Oswald's middle name was? 

Mr. Manell. Absolutely not. 

Mr. Goldsmith. I believe that paragraph 2 of this 

cable describes Oswald as ~ former Russian defector; is that 

~~ correct? 

I 

I 
I 
h 

Mr. Hanell. Defector to the Russians, correct. 

Mr. Goldsmith. In light of h~ving received informa-

p tion about Oswald having defected to the Russians, did that, 

!I 
II 
li 
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in any way, enhance tr:te significance of his visit .·to the 

Soviet Embassy? 

Mr. Nanell. ·Yes. 

Mr. Goldsmith~ Did that occasion any further response 

by. the Mexico· City station regarding Oswald? 

Mr. Manell. At the moment, I can't recall. Nhat we did, 

do was pass this tnformation from headquarters to various 

elements of the American Embassy .. 

· Mr. Goldsmith. A.t tha:t point, would it have, been 

necessary to have gone ~ack to check the transcript? For 

example, the Octob~r,;tst,contact .ir:volyipg_Oswald at the· 

Russian Embassy: the telephone call; the transcriber wrote 

in brackets "The.!?alJle .man who'ca'lled the othe-r day." At 

that time, would either you or your wife or someone else that 
1 

. 

you know of have gone. back to' 'check th~'- transcripts to see 

if, in fact~ th~ same person had been found 6n the tape 

earlier.? 

J'l!r. Ma.nell. · I can't rec.all. Th~nking a.bou t it a. t the. 

moment, if, for example,· I only fe1 t tl}e're was one trans-

cript, there wouldn't be any inceniive to go back and see 

whether there were others. 

Mr~ Goldsmith .. But the l Octobei transcript did_say he 

l 
l 

I 
I 
i 
I 
I 
'I 
I . I. 

;3 1 had called a day or so earl.],er? 

I 

I 
I 
I 

24. 

.,I: 
--~ 

I 
r. ,, 
II 

!I 
II 
II 

Mr. Ma:nell. 

at that time. 
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I 
I 

Mr. Goldsmith. From the state o~ th~ record as it was 

·2 October 11th, h~ad~u~rt~is had not be~n apprised of the· 

3 contact at the Cuban Embassy? 

4 Mr. Manell. Correct. 

s r1r. Goldsmith. Do. you know whether they wer:e ever 

6 apprised of that contact? 

7 Mr. Mane~l~ Afterwards, yes. 

8 Mr. Goldsmith. Prior to the as~~ssination? I 
I. 

9 Mr. Man~ll. I don't believe so, but I wouldn't know. 
,. 
I 

I 
10 

I, 
i 

- I I .am not sur.e of .whether they were apprised of it· o.r not.· 
I 

I 
11 J'v1y belief is that they were. not until after the assassination. 

12 

II 13 
11 

cable 

Mr. Goldsmith. If they had been, ther~ would be a 

to ·that effect, would there ndt? 

I 
' i ..t ! 

! 
Mr. Manell. Surely. There would,have been a cable 

i 
15 ; .. and no·t ·a dispatch. 

I 

16 i Mr. Goldsmith. Let us take a look at CIA 182. That 

· 17 i-s a ·routing slip that went with the cable fro~ headquarters, 

13 

19 

20 

~1 

22 II 
I 

~3 

24 

October llth cable from headquarters, ~nd I_believ~·Mr. 

Scott's handwriting there indicates "Please set up a 'PI 

file"; is ·that porrect? '' · .-.'' · .. 

Mr. M~nell~ . Correct. 

I 
I 
i 
I 
I 
I 
I 

-"!• , -1 

Mr. Goldsmi'th .. The ,p lil~ ·is -'a ,:fo.cai ·per~onc:Ui ty file? I 
I 
I 

I 

Mr. Hanell. . Cor:rect. 
··. 

Mr. Goldsmith. ·no you know when Oswald's P file was 

set up? . 
i 

I 
i 
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. I 
Mr. Manell. Probably on that date. Now it is interest-! 

2 ing to indicate, b~ the·way, that M~. Scott indicated the 

3 P file should be set up irt the name ~f-Lee Henry Oswald~; 

4 even though he had written "sic" to th~ identification of 

5 I the man by headquarters as Lee i-<:en'ry Oswald. 

6 
1 

argument v-tith the identification, evidently. 

He had no 

·.· '. 

7 Mr. Goldsmith. Noted. Thank you. 

R~ferring now to CIA No~ 19, whith is one of the 

9 transcripts from September 27th, at the bottom it says 

.10 "Copy, Os\vald '·P' file. 11 

n 

12 II 
13 

i4 

15 ! 
I 
I 

16 i 

1 

Mr. Manell. Yes. 

Mr. Goldsmith. When would this .have gone into ~is 

' ., 
P file? 

Hr. ~1anell. Nhere does ·it say tha:t? 

Mr. Goldsmith: Here. \'' 

' 
'' 

I 
I 

I 

17 I been-- I don't know exactly.wheri. This is my handwriting, 

! 1a however. 

19 Mr~ Goldsmith. Would it have been befbre t~e as~assina-1 

20 ti.on? 

21 

i 

I 
I 

Mr. Manell. More tha~ likely; 

22 II 
I 

. ~3 tion, 

. I 

. I Mr. Goldsmith. It would seem that before the assasslna-1 

. . .. . . I 
Oswald's contact with the Cuban Ernbas~y ori Sept~mber 27t~ 

24 had been noted. I 
l ! 

...,c; I 

,..... 'I 

il 
II 
ll 
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Mr. Goldsmith. Will you look at CIA No. 185. That 

cable requested headquarters to send a photograph of 

Oswald. To your knowledge~· was one ever received? 

Mr. Manell~ No, I don't belie~e a photograph was 

ever received of os,.vald. 

Who wrote this cable? I am curious. 

I wrote that cable. 

Mr. Goldsmith. You do not recall receiving a photo-

graph of Osr..vald? 

Mr. f.ianell. No. 

Mr. Goldsmith. Do you know whether, after the assas-

sination, Charlotte Bustof found a photograph of Oswald? 

Mr . Mane-11 . I have no idea·. 

Mr. Goldsniith. Getting back for,a moment to·cTA'T83 1 

i paragraph 4 ·indicates that information concerning Oswald 
I 
I 
i 

I 
be dissemin~ted to other feceral agencies, does it not? 

Mr. Manell.- No, to other elements of the embassy~--. 

I 
Mr. Goldsmith. I am sorr'y·, you are correct. 

Why would they make that indication? ~vas that routine 

procedure.? ·: 

Mr. Manell. It was routine procedure to send it to 

the FBI other than the embassy, but in this case it would 

I 

I
I help me out with_ the cryptonym, who was T. P. Elide. 

. Mr. Goldsmith. That was th~ embassy. 
I 
h 
'I 

ll 
II 
II 

Mr. Manell. Odyoke·was what? 

0 t' 1. 1\ -~ D ,r . v .~~. • .; 
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I 
I I . Hr. Goldsmith. r can tell you ~hich ones were __ I I&S. 

2' Mr. Manell~ O.D. Urge? 

3 Hr; Goldsmith. I think I' know how .we can so·l ve this. 

4 Let us look at No. 187. No. 187 is the memo that was sent 

5 
. ,• 

by Mexico· City station to the Ambassador. A.t the bottom· of 

.6 the page it ·lists the various agencies.: who. received it 

7 locaJ_ly. 

8 Mr. Manell. Correct. Okay. 

-9 
. . I •. 

Mr. Goldsmith.·. Was that an unusua~ly wide dissemina~ 

10 tion? 

11 Mr. Manell. The only CT'.lestion I have would be that of 
. •. I -, -~ . • 

~I; 

12 

!I 13 1~. 
why I&S _got it? Othenvise ~ Na·val ·Attache f because this 

was a former Marine. There is that·connectiori there, the 
• ) t . .l . ~[ ' ' '. ~ . 

I 
·······14 ! 

l 
_legal attache, because the Tegal·''attache is the norma:l·····C< 

lS i 
! 

I 
re~ipient of this kind of information .. 

I 

16 i 
I 

. 17 
, . 

Sometimes we·did it to the emb~ssy, depending on ~he· 

case, So it boils down to my- question as to. why r:&s got a 

18 
! 

copy of thig or why headquarters'asked us to ~end them a 

19 I copy. That is my only query about this. 

"'0 ·I· . . 
& Mr. Goldsmith. When was the cable received;_the 11th? 

21 Mr ;· M.anell. Was that. a 'weekend that rollov.red? , ... ' ... 

22 II 
I Jl1r~ Goldsmith. The lst ofOctober was a Tuesday~ 

;3 I 
I 
' I 

Mr. M~nell; I am talking about ihe llth and the 16th. 

24 I 
! 

Mr. Hardway. That '\vould have be.en a Friday. 

"'lC: r. .... - ,, 
II 

!I 
II 
II 

N.r. Hanell. There again, you see it did not become 

I 

I 
I 
i 

I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I . i 

I 
! 
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I 
I 

something of great significance that we would have imme-

2 diately fe~t we had to do it fast. 

3 !v1r. Goldsmith. Turning to ·CIA No. 181, which is the 

4 hea,dquarters copy of- a cable that vvas 'sent, it indicates 

. s that Thomas Karamessines was the releasing officer . 

6 Mr. Manell. Yes. 

7 Mr. Go·ldsmi th. Was it unusual for someone as high up 

-a in the organization as Karamessines .to be the releasing 

9 officer for a cable of this kind~ 

·'10 Mr~ Manell. Y~s, except that there might have been 

11 some reason that could easily explain it. For example, while 

12 

II 
the information is not necess~rily sigriificant, yet there_was 

. I ' 

13 j, -ano-ther significant piece. of. information that people at the 

I 
14 ! 

15 I I 

I 

desk might have wanted the_ DDO ·to see. I It could be as simple 

an explanation as that.-
.I 

16 i 
I Mr.:Goidsmith. Did yo~ know~ rece1V1ng a cable at 

.17 Mexico· City, ivho the releasing officer was? 

18 Mr. ·Manell. Not at· all. We don't have any-indication 

19 ~t Mexico City ~ho ~ri~e~ -~~~ ciables o~ who re~eases cables~ 
.. l,. ; • ~ . ·; ,; .. 

20 Who wrote this eable? 

:.21 Mr. Goldsmith~ th~iiotte ~uiiof.-

22 ·II 
I ~1r . .r-1anell. . I.t ··w~s :nor~na~·_,for a.· person who was an 

1' • J 0 ~Mj 

a,nalyst ·or a desk officer, as she \.ras for the Mexico· City-

24 bra.nch, to pre :parE? a. terse ~ep1y. It ~1as certainly nor-mal, 
., C: I 

,... 'I I 

il 
!I -
II 
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staff coordinate the cabYe. It was normal, certainly, for 

2 a member of ·the counterintelligence· section of the Soviet 

3 division to ·coordinat~ a c~ble. -

Mr. Gol_dsmith.. One question· about paragraph 5. I· 

s believe it requests that any further contact for purposes of 

6 identification should be indicated to headquarters. 

7 Mr. I:llanelL Right. 

8 Mr. Goldsmith. In light of that, does .that help. you. 

· 9 · iri ·any way as to whethe·r anything was ever communicated to 

10 headquarters? 

n Mr. Manell. No. 

12 

'I 13 
ll 
1 

1J I 
! 

' ') . . 
Let us go·fu'rther to address-ourselves to the question 

about Mr .. Karamessiries .and .:why _he ·relep.sed ,;the cable. 
' ' . ~ : ~ ~·' .• · .,~ . ~ . ,' ... 'I; ? ··:· .. ' 

.~ ,' \~ I· L 

can't re~lly e;plain tha:t~ OtherwiseQ we see· that it was 

I 

I 
15 I 

I 

I 
I 

sent out as a routine cable.· 
:J .·.' 

16 ! 
I 

.17 I 

Mr. Goldsmith. Hov1 do you know that? 

Mr. Manell. Because otherwis~, you woUld have seen the 

1a l 
precedence of either priority or immediate. Certainly you 

. [ 

19 dort't -see any restrictiv~ indicators·oh the handling of this 

20 cable. It doesn·'t even indic~t~·that it is a counter-

~1 intelligence matter in the heading, and :Lt. doesn't give the 

22 II 
I restrictive indicator of an important-counterintelligence 

~3 
I 
I 
I 

I 
case, such as Rybat, or that cryptonym is a res·trictive 

2_4 I 
I 
I 

indicator for any type ~f,cable, if ybu need .to restrict ~he 

.,c: " ,, 
. ..... 'I 

i! 
II 

inf6rmation, and that is not. 6n here, eith~r . 

II 
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I 
The. reason l am going into this at length is apparently 

you find it extraordinary that Mr. K~r~messines signed off 

on this cab~e. I can't explain it, but I want to go further 

to say that the preparation and transmission of this cable 

indicates that there was no urgency or, undue significance 

attached to th~ information. 

~1r. Goldsmith. At .any time that you are looking at· 

these documents, feel free, as I see you do feel free, to 

give us any clarifying information. 

Again,· for purposes of clarification, prior to the 

assassination was any action takeri by the Mexico City stationJ 

in reference to the Oswald matter.othe~ th~n sending the cabl 

to headquarters on October 8th and the dissemination that 

was instructed? 

Mr. Manell. Nothing, to my knowledge. 

Mr. Goldsmith. Getting back for a moment to tbe 

matter of the photograph, if Oswald, in fact, had gone to the 

embassy a total of five times -- for purposes of argument --

and making the assumption he did go back wh~n he said he was 

going back, does it strike you as unusual for the photo 

peop~e to h~ve missed him five times? 

Mr~ Manell. Yes. 

Goldsmith~ Do you have any explanation for that? 

I r~aliz~ the photo operation was not under your control in 

,...., It lj any way, but do you have any possible explanation? 

':i.!l . 

!I 
001.0.2~. 

·•,''·'-'· .. 
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Mr. ManelT. Yes; I do. The Mexica-ns whO manned the 

photo facility and did it day after day, year after year, 

could conceivably not be performing their work as.· they were 

required to perform it. To me, that is the most straight­

forward explanation for the fact ·tha·t we didn't receive ·a 

photo of Oswald_ entering the Soviet Embassy. 
. I. 

Mr. Golds.mith. Do ·you know' if a11y of them were dis~ 

missed as a result of the.failure to obtain a picture? 

Mr. Manell. ~o, I have no knowledge of that. 
I - r-

10 I Mr; Goldsmith. Please refer to CIA No. 188_. This is 
I 
i 

11 a cable dated November 22nd. The third paragraph. indicates, 

among other things, "Forwarding soonest copies of_· only visitor 

t6 Soviet Embassy 20 October who ~ould be identical to 

OSVl.;ild." 

Do ydu kno~ whet~er.the date 20 bctober is correct or 

incorrect? 

Mr. Manell. Probably a mistake~ I think I wrote this 

18 cable. I am not sure. 

19 There is a correction on th~ following, right here. 

20 I wrote this cable. Obviously it was a mi'stake on my part, 

21 trying to g~t this information out as fast as I could. 

22 II 
I I did r as you see, pu-i: in an. immediate preced~nce on 
I 

~3 I 
the ' 

I 24 
the 

I 

transmission of this cable~ As I ~aid before, r·linked-

name Oswald that we heard over th.e radio %'i th the Oswald 

")I:; n ... - [\who 

!I 
!I 

had contacted the Soviet Embassy; and therefore, i sent 

l\ r., 1 {}" 2 [;1 u ~ Jl. -11-' . ,;; . 
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I this cable out as. fast .as I could on the 22nd of November. 
I 

2' ~1r·. Goldsmith_. · On the 22nd: of Novembe:r·,. you read that 

3 one Oswald· con.tact? 

4 ·Mr. Maherl. Yes, I did. 

5 Mr. Goldsmith. r.:lr. Manell, CIA No. 183; the headquarte s 

6 

7 

8 

,9 

I 
10 I 

i 
·I 
i 

11 

12 

13 ·r I~ 
14 

I 
! 
'' 

' 15 I 
I 

I 
I 

16 I 
I 

17 1 

18 
! 

19 

20 

ca61~, contains a_de~cription of Oswald.in paragraph 1. 

Mr. _Manell .. Yes.· 

Mr. Goldsmith .. .1\fter receiving this cable, were you 

aware that the phOto'graph·to which reference had been made 

i~ the cable of October 8th was not ·a. phOtograph of Oswald? 

Mr. Manell. I can't recollect what I belie~ed at that 

.time. 

Mr. Goldsmith. As of ·the day of: the assassination, 

you thought that there was still a possibility that there 

was a photograph of Osvr.:Hd? 

Mr. M~nell. Indee~. As I redall, we tried to .get that 
_.:: 

~hotograph to headquarter~ as fast ~s-~~ ~ou~d. As·it:~urned 
' ,r ' r ·~ • ' q. ~ ~·· • ! J ~ ', •• j ' • - : 

•· • I ' 

out, it wasn't necessary'to' send it. ~ut th~t· was our 

intention. ,. 
.:; 

:Mr. Goldsmith. Let us look at CIA No. 134. This 

I 
I 

·I 
I 

I 

I 
I 
i 
I 
I •21 ·The, first. I •' ' <.' ~ : '. •. : : ' I.:' ·~' . ~• ''. ' 

-\vas a cable from headquarters dated ~1ovember 23rd. 
i•' .,<; 

22 II ' . I paragraph instructs you to review tapes and transcripts 

~3 since the-27th 'of September. 

24 l'-1r . Manell . Correct. 

.,£: n .... ,, 
jl 

'I 
ll 
ll 
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I was in some way aware of Oswald's contact :wi-th >che embassy 
I 

II 
II 
I 
I 
i 

II 
I 
I 
I 

I 
I 
! 
I 

on ·~eptember 27th? 

Mr. Manell. It cert~inly does. 

1•1r. Goldsmith. Do you know how they would have been 

made aware ~f that? 

The reason I ask is because we h~ve reviewed cable. ~ 

traffic and have not seen any cable traffic informing them 

of that co'ntent. 

Jl1r. Manell. No. There is something I can't explain, 

and I._ am trying somehow to g,et an explanation for it in my 

mind. 
.. ~. ·. 

As .I. told _you .b~for_e; normaJ:ty' th.e'station did not 
., 

forward raw transcrip_ts to headqua,rters.. That would have 
.... 

been one ..,,Jay ·for them· to know the :27th ofc_Sep·tember contact. 

You say there i's no other traf·fic? 

Mr. Gbldsmith. Based on our revie~ of the file. 

Mr. M~nell. Or visit or contact by Oswald earlier 

than the 1st of October~ to. the Soviet Embassy? This 

leaves me certain~y at·a loss for an· explanation. 

Mr. Goldsmith. Is it"p'Ossible 'that that would have 

been done telephdnicaliy? 

Mr. Manell. Not likely. 

r·ir. Goldsmith. Why not? 

Mr. Manell. You don't telephone classified informa-

!I tion to headquarters .. normally. 

!I 
il-
11 
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I 
I 

Mr. Gold~m~th. Is ±t possible ~~ and I do not want to 

put words in your mouth -- that headquarters knew about 

the contact of September 28th and that they instructed · 

you to refer to the conversation, the contact of the '27th, 

ju~t for purposes of e~tra insurance? 

Mr. Manell. I can't comment on that. 

Mr. Goldsmith. Please refer to CIA No. 197, speci-

fically paragraph 3. 

Mr~ Manell. Wht date is this cable; the 23rd of 

November? 

Mr. Goldsmith. It is acable dated November 23, 1963. 

11 

Address your attention to par?-graph No. 3. 

j, Let me ask you whether this cable corrects the date 
I 

! that you had incorrectly reported in the earlier cable. · 

Mr. Manell. Yes, it does, to 1 October. 

~vho wrot·e this cable? 

Mr. Goldsmith. I believe the author of this cable.· 

was Ann Goodpasture; is that correct? 

Jl1r. f.1anell. That is correct.· 

Mr. Goldsmith. Please read the second paragraph of 

CIA No. 198; which is the 1'-'lexico City copy of that cable. 

II 
I Mr. Hanell. Yes. 

Mr. Goldsmith. The language in that paragraph indicates! 

! 
that the station could not compare the. voice of Oswald becausell I 

h 
II 
II 

!I 
II 
II 

the f~rst tape of his voice or his .conversation had been 
i 
I 

I 
I 
I 
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erased prior to: the receipt of the second con :tact. 

Mr. Manell. Cor~ect. 

Mr. Gold~mit~. The·way that ~s phrased suggest~~ 

however, that.at that.t'j_me, November 23rd, there was still 

one tape. in existen·ce. In other words, it does not say all 

tapes reporting Oswald contacts had.be~n erased. It·says -one 

·tape \vas 'erased pr.ior to the receii;>t of, ,the next one. 

Nr. Hanell. I would not give that importance or· make 

~he assumption you are "making. It. is not ·comp'le·tely phrased 

in the caple. It merely says.~;_ st~t~o,n" unable con-1pare voice 

a·s first tape erased prior receipt second· .call." That· is 

all it says. 

I don't see how you can ·conclude .·the way you concluc,e. 

Mr. Goldsmith. Please don't m~sunderstand me. I am 

not intending to offe~ any conclusions. 

Jl.l[r. 1'-ianell. .No, ·but you are indicating that a second 

tape was kept and not era~ed. 

Mr. Goldsmith. What I want to do is ask whether the 

language there suggests that in fact that was the case.· 

Mr. Manell. I am saying ·it was n.ot the case; probably 

not the case. 

Mr~ Goldsmith. I would like you ~o understand, 

Mr. Manell, that ~ve· are conduc.ting a thorough review of 

I 
I 

I 
I 

I 
I· 
I 

I 

I 
I 
i 
I 
I 
I 
i 
I 
I 
I 
I-

·24 I 
the· files and the Cable traffic' and we. are Obliaed to address I 

I 
..,c: n 
,.. ... il every question that arises based dh that review . 

!I 
II 

. II 
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Mr. J\1anell. I am sorry, but I felt you were drawing a 

2. conclusion~ 

M.r. Goldsmith. I understand your position. I jus't 

wanted ~~u to undeistand mine, that is all .. 

·Mr. Man~ll. Right. 

I won(ier if r might make a short statement at this time: 

Mr. Goldsmith. Certainly. 

Mr. Manell. From the questioning by you, I ·am led to 

believe that you may have the suspicion, certainly the con-

cern, that there was a separate communication sent to the 

station'by headquarters about Oswald of· which you have no 

record. 
'I 

To the very, Very best of my krib~ledge, there was no 

s.eparate communication sent to the sta.tion with regard to 

15 Oswald. Certainly if there was a s~parate coi!1IL1unica tion., I 

16 

17 

1a 

19 I 

20 1. 

21 

22 il 
I 
I 

~3 i 

I 
24 1 

I 
..,.:: n 
,...., II 

jl 

,, 

II 
II 

never h~d ariy knowledge of ~t.: 

Mr. Goldsmith. Fine. 

Nhat about the-.reverse of that; ~eparate'communication 

from the Mexico City station :to headq~arters? 

Mr. Man_ell. Firs·tly_,, I ·doubt ~thae._there was, because 
. ' ' 

in some fashion I would have become privy to it. Second, 

I 

I 
i 
l 
I 
I 

I 
I 

once agail)., I certainly know of no separate communication not 1 

a,ppearing in the record here that was sent by Mexico City 

' . 
station to Washington. 

Is th~t perfedtly clear, that ·th~i~ was no side 

'·· 

n {} .:~·o lij), !(.! 
tf t .l. ' . f..l f.J 

I 

I 
I 
. ! 
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I. conununi:ca tion, 
I 

to my knowledge, from ~ithe~ h~adquarters 

2 

-· 3 

. 4 

·s 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

. 12 

II 13 ,, 
I 

1J I 
i 

15 i 
' I 
! 

16 I 

I 

17 I 
! 

18 I 

I 
l9 I 

I 
20 I 
21 

22 II 
·I 

~3 I 

24 I 
I 

., E: h 
,__ tt 

II 

. !I 
: . il 

!I. 

to the station or from the station to headquarters? 

Mr. Golds~ith. I ceitainly undeistarid your answer, 

yes. 

Ttirning back for a. moment to. the question of the 

erasure of the first Oswald tape· prior. to the ·receipt .of the 

second. r.![y understanding -- and we can check the appropriate 

cable for confirmation of this -- is. that the normal t'ime 
I I 

I. 

! 
I 

correct, it would seem that the normal lag perio.d did not 

apply in regard to ·the Oswald. contact .. 

In other .words~ .t·~_he ·fir~t. cor:-t;ac·t was September 27th 
!' 

or September 28th. The next cont·a·ct was October 1st, and I 
the. first contact tape was erased \•Jell before. the two-week 

period had eTap~ed, if 1n fact the cable is accurate 1n what 

. I 
it reports that the first tape was erased prior to the receipt 

of the second one. 

. Mr. Manell. You are correct in assuming th~t there 

would have bee·n, · just for mechanical'· reasons, the ·:existence 
I 
I 

of the first tape in its original form prior. to receipt of thel 

, . . I 

I 

I 
second one, because the transcription process couldn't have 

I 
I ., been completed,. since it involved the 0-ussian language, 

l 
.I 

. You are correct t~ere. I 
,,. 
•I 

until a,fter the seconfr call.·~as made . 

I I.would just suggest here that perhaps in the heat of . 1 

I writing an ii:mnediate cable on the 23id. of November, the 

ootu3.u.· 
i 
I 

I 
I 
i 

Docld:32277220 Page 60 
TOP.SECRET 



TOP SECR 
59 

language by Miss Goodpasture wasn't absolutely clear. I 

. ..--·-.. 
', 2 think that the only thing she wanted to conver here, reading 

3 into this, ts·that no voice comparison was made because we 

4 don't h~ve certainly on the 23rd of November either tape 

5 availab.le. 

6 Mr. Goldsmith. In fact, she wa~n't necessarily being 

7 completely accurate when she said the first tape was erased 

8 prior to the. receipt of the second. 

9 Mr. r-1anell. I would say tha·t. the sentence does not 

10 convey her intention~ 

11 Mr. Goldsmith. To y6ur knowledg~, do you know of any 

12 

'I 13 ,, 

action on the part of anyone at the Hexico City station 

indicating that that person withheld information from the 

I 
14 I 

/ 
i 

I 
·authorities at CIA headquarters concerning Oswald's vis·it to 

15 Mexico City? 

16 Mr. Manell. No. 

17 Hr. Goldsmith. I have nothing further, Mr. Manell. 

18 I would like to th~nk you very much for being here. 

19 I also would l'ike to say I am sorry if we inconvenienced you 

20 today. 

21 Hr. Manell. It wasn't your·fault. 

22 II 
.. •' I Mr. Goldsmith. Now, customarily when we call someone 

~3 to a hearing, a person is given five minutes at the end of a 

24 
hearing to. make a statement~ ~"le have called you here for a 

·· ... 

deposition in lieu of a hearing. If. you.would like an 
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I opportunity to· make. a s·ta.temerit on the: record, p:J_ease ·feel . 
I 

2 free to do so. 

3 Mr. Manell. Your questioning le~ds me to ttv-o as sump-·· 

· 4 tions. One; that either at he-adquarters or at the 

5 

6 

7 

8 

9 

.. 10 

' ' '• 

stcition there wa.'s a communication that i~ not part· of. the 

record that you have.. . To~ th-~. ver~ best: 6£: .my knowledge, I . ' ' ,: ........ . . - ~. . . 

believe you are incorrec~. in. having that a~sumption becau·se, 

firstly I I. know: that I have no direct s'pecific 'kno.wledge to 

support that assumption. 

Secondly, I believe that in some fashion I would have 

11 become privy to that fact if it indeed existed .. 

The second point I would like to.make does not bear on 12 I 
U ~ w~t you asked m~ today 1 but what you asked ddring the 

I 
14 1 interview. i I was led to believe that you had suspi~ion that 

I I . . . 
1S i ·one agency of the government knew that· another· had more 

I 

:: I ::::::to :i ::c:::a::d P:::: ::r:::::::::::a::::c:h::s 
1 
:o:e ring 

! 
18 that up. · 

19 Here again, I certainly have no . ~nformation· to bear out .1 

··. 

' 20 that assumpt:lon. But in this case, I wouldn't necessarily 

21 have had the mei:ms to become· privy to ~hat kind of informa-

22 II ! . tion. 

24 

"lC: r. ,__. II 
II 

!I 
!I 
II 

I think that you place emphasis on the f.:ict that 

~1r. Karamessines s:igned off on the name trace cable from 

headquarters to the station on the 11th of October. That,. I 
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find strange, but .then· again, I think ·that by thorough 

2 investigation on your part, you could-easilydetermine 

th~ reasbn for it. 

So, rather· than have-it· become an· important .. concern 'or 

s reservation on your part, I. think that you could nai1 that 

6 down one way·or the other with a minimum of investigation. 

7 

a 

.,. 'll 

12 

13 II 
I 

14 ! 

lS 

16 

17 

1a 

19 I 

20 1 

21 

22 ·II 
! 

24 

I ..,c: n 
,...,_, II 

i1· 

!I 
'I· . ~ 
; 

il 

·That is it. That is the end of my ·statement. 

Mr. Goldsmith. Thank you 'Very much. I 
I 

(Whereupon, at 3:0~. p._m., the_depos:[tion was concluded.)! 

I ha·ve read the foregoing pages 

· ·. ··1 through; 61, inciusive, ·which 

contafn"- .a correct transcript of 

the answers made by me to the 

questions therein redprded. 

corrections.· 
,. 

Herbe,rt·Manell 

I 
I 
i 
I 

'I 
I 
I 
i 
I 
I 
I .I 
I 

I 
i 
I 

I 
I 
I 
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CERTIFICATE OF NOTARY PUBLIC 

2 ~~ Albeit Joseph LaFrance, the office~ b~fore whOm 
. . 

- 3 the foregoing· deposition wa·s .taken, do hereby cer'ti'fy 'fhat 

4 the witness whose tes~~mony appears in' the fo~~going d~posi-

5 tion was duly sworn by me; that t~e testimony of said 

6 witness was ·taken Albert LToseph LaFrance, shorthand ·reporter, 

7 a~d thereafter reduced to typewritirig under my dife6fio~; 

.. 8 

9 

10 

. ·. 11 

12 

19 

20 

that I am neither counsel 'for; r€Ha.ted to, nor emplOyed by 

any of the parties to the .. act-ion in :wl)~(::h. this deposition 

was taken, and furt~er, that I ~m not a relative or ~mployee 

of any attorney' or counsel -~~-played 'b'y the' parties t'hereto, 
·' . 

nor financially or otherwise interested ln the outcome of 

the action. 

21 Jl-1y commission expires: 

22 1! November 14, 1980 
I 

24 

"lC: r, --- 'I 

!I 
II 
ll 

I 
I 

I 
I· 

! 
I 
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